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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

31. Frågor från nämnden 

 

SLUTET SAMMANTRÄDE 

32. Protokoll från sociala delegationen 

33. Föreläggande enligt 20 § tobakslagen gällande Solberga Tobak 

34. Anmälan av ordförandebeslut enligt 14 § 2 st LVU 

35. Begränsningar i umgänget enligt 14 § 2 st 1 p LVU 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Sammanträde torsdag 1 februari 2018, kl. 18.00–20.10 

Plats: Medborgarkontoret, Förvaltningshuset, Älvsjö  

 
 
Ordförande             Stefan Johansson (S) 

Vice ordförande      Johan Nilsson (M) 
 

 

Ledamöter               Bo Sehlin (S) 

                                  Güler Alici (S) 

                                  Andreas Lind (S) 

                                  Viktor Morawski (MP) 

                                  Emelie Roxby Schüsseleder (V) 

                                  Torbjörn Erbe (M) 

                                  Anna Engelbert (L) 

                                  Evy Kjellberg (C) 

 
Tjänstgörande  

ersättare                   

                                  Tommy Zakrisson (MP) fyller vakant plats (MP), §§ 1–35 

                                  Matilda Berg Pulls (M) för Helena Stenbeck Nilsson (M), §§ 1–35 

                                  Birgitta Stjärneback (M) för Hans Breismar (M), §§ 1–35 

 

 

 

Ersättare                  Malin Hammarström (S) 

                                   Gun Högbacke (S) 

                                   Lena Hamelius (S) 

                                   Jonas Santesson (V) 

                                   Malin Ericson (Fi) 

                                   Olle Andretzky (M)  

                                   Sverker Sundmark (M) 

                                   Inger Swahn (L) 

                                   Lolita Lovén Johnsen (KD) 

 
I tjänsten 

närvarande                Anne-Marie Tingeborn, stadsdelsdirektör 

                                   Erica Wangenheim, nämndsekreterare 

                                   Göran Sjödin, verksamhetsområdeschef 

                                    Eva Frykler, verksamhetsområdeschef 

                                    Elisabet Tullgren, administrativ chef 

                                    Tuula Kipinoinen Ericsson, ekonomichef 

                                    Elisabeth Carlö, kommunikatör 

                                    Madeleine Peatt, verksamhetsutvecklare 

                                    Lena Hedin, verksamhetsutvecklare 

                                    Lennart Westerlund, vaktmästare 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
Personalföreträdare Linda Ekefjord, Lärarförbundet, §§ 1–24  

                                    Emma Stålkrantz, Kommunal 

                                    Shahanaz Khan, SACO 
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Dag för justering 

Omedelbar justering 

                    Utses att justera      

                    Stefan Johansson (S) och Johan Nilsson (M) 

 

 

 

 

………………………………. 

Stefan Johansson (S) 

Ordförande 

 

 

 

 

………………………………….. 

Johan Nilsson (M) 

Vice ordförande 

 

 

 

 

 

 

……………………………….. 

Erica Wangenheim 

Sekreterare 

 

 

 

 

 

 

 

§§ 1–35 

Antal blad 67 (inklusive sekretess) 
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 Öppen frågestund och information 

Ordförande Stefan Johansson (S) öppnade mötet. 

 

Sammanträdet ajournerades för frågestund för allmänheten. 

Medborgarna är välkomna att ställa frågor och diskutera med 

politikerna i stadsdelsnämnden.  

 

Sammanträdet fortsatte direkt efter frågestunden.  
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 1 

Val av justerare och dag för justering 

Vice ordförande Johan Nilsson (M) utsågs att tillsammans med 

ordförande Stefan Johansson (S) justera protokollet.  

 

Tid för justering: omedelbar justering 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 2 

Upprop 

Upprop förrättades och tjänstgöringslistan fastställdes. Närvaron 

redovisas i protokollet. 

 

Personalföreträdare 

Lärarförbundet har som personalföreträdare i nämnden  

(9 kap. 28 § KL) beslutat att utse Linda Ekefjord. Kommunal har som 

personalföreträdare i nämnden (9 kap. 28 § KL) beslutat att utse 

Emma Stålkrantz. SACO har som personalföreträdare i nämnden  

(9 kap. 28 § KL) beslutat att utse Shahanaz Khan.  
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 3 

Fastställande av föredragningslista 

 Föredragningslistan fastställdes med nedanstående ändring. 

 

Tillkomna ärenden 

Ärende 34 – Anmälan av ordförandebeslut enligt LVU 

Ärende 35 – Begränsning av umgänge enligt 14 § 2 st LVU 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 4 

Anmälan av föregående protokoll 

 Det anmäldes att protokoll daterat 2018-01-02 justerats 

omedelbart efter sammanträdet.  
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 5 

Uggleholkar vid Herrängens gård 
 - anmälan av medborgarförslag 
Dnr 1.2.4.427-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till förvaltningen för 

beredning. 

 
Ärendet 

Den 10 december 2017 kom ett medborgarförslag in till Älvsjö stadsdelsnämnd om 

att locka ugglor till Herrängens gård för att komma tillrätta med de ökade 

råttbestånden i området. Invånaren föreslår att uggleholkar sätts upp och att 

lockläten används under parningssäsong. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2018-01-05. 
 

Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 6 

Ramp i trappan mellan Klacktorget och Pjäxvägen 
- anmälan av medborgarförslag 
Dnr 1.2.4.14-2018 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslagen till förvaltningen för 

beredning. 

 
Ärendet 

Den 24 november 2017 kom ett medborgarförslag in till Älvsjö stadsdelsnämnd om 

att sätta upp en ramp i trappan mellan Klacktorget och Pjäxvägen som "binder ihop" 

torget och busshållsplatsen med villaområdet och Solbergas nya fotbollsplan. 

Rampen skulle ur tillgänglighetssynpunkt underlätta för exempelvis 

barnvagnsfamiljer.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2018-01-15. 

 
Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 7 

Verksamhetsberättelse 2017 
Dnr 1.2.1.404-2017 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förslaget till verksamhetsberättelse för 2017 

och överlämnar den till kommunstyrelsen och stadens revisorer. 

2. Stadsdelsnämnden ansöker ombudgetering med 2,0 mnkr för investering i 

internt trygghetslarm till Solberga vård- och omsorgsboende. 

3. Ärendet justeras omedelbart. 

 
 Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2018-01-22. 

 
Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 
Särskilt uttalande från (M), (L) och (C) med ersättaryttrande 

från (KD) 

Johan Nilsson med flera (M), Anna Engelbert (L), Evy Kjellberg (C) 

anmälde ett särskilt uttalande. Lolita Lovén Johnsen (KD) anslöt sig 

till uttalandet som ett ersättaryttrande. 

 

Vi är glada över att alla medarbetare inom Älvsjö Stadsdelsförvaltning även 2017 

har bidragit så gott till nämndens generellt sett kvalitativa verksamhet.  

 

Att det ekonomiska resultatet är ett överskott på 20,2 mnkr efter 

resultatöverföringar är förvånande. Den senaste till nämnden delgivna prognosen 

var på 3,2 mnkr. Det är självklart bättre med ett positivt resultat än tvärtom, men vi 

anser att det funnits många möjliga ombudgeteringar att göra om det varit känt 

tidigare att nämnden gått mot överskott. Till exempel inom verksamhetsområde 

förskola som fått snål budgettilldelning och gått med underskott under året.  

 

Gällande den höga inskrivningsgraden i Älvsjös förskolor är vi naturligtvis 

positiva men vi konstaterar samtidigt att skillnaden i nöjdhet från föräldrarna 

varierar stort. Det är en oroande utveckling som riskerar jämlikheten mellan olika 

förskolor och även att skapa ett A- och B-lag. Älvsjö är en stadsdel som länge 

stoltserat med en välskött barnomsorg, därav ser vi detta som ytterst oroande. Vi 

kan även konstatera att andelen förskolelärare har sjunkit sedan 2014 från 48 % till 

39 %. Vi ser även att antal barn per grupp har ökat under 2017. Med det 

ekonomiska överskott som majoriteten redovisar är det ytterst oroande att man inte 

väljer att låta de resurserna gå till våra barn.  
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Vi noterar att verkligheten nu har kommit ikapp majoriteten och att ni (äntligen) 

sänkt er måluppfyllnad på KF-målet  ”1.3 Stockholm är en stad med levande och 

trygga stadsdelar” samt nämndmålet ”Älvsjö är ett levande och tryggt 

stadsdelsområde för alla”. Nu anser ni att målen endast uppfylls delvis (istället för 

uppfylls helt) vilket sannolikt även ligger närmare Älvsjöbornas uppfattning. Vi 

inväntar med spänning att majoriteten nu också ska vidta åtgärder för ett tryggare 

Älvsjö.  

 

Sjukfrånvaron har sedan en flera år legat på högre nivåer än målsättningen, och 

trots olika insatser har inte sjukfrånvaron minskat i önskvärd takt. Vår bedömning 

är att ytterligare insatser behöver göras eftersom utfallet för 2017 är sämre än det 

uppsatta målet.   
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§ 8 

Revidering av delegationsordning 
Dnr 1.1.4.2018 

Beslut 

 Delegationsordningen revideras enligt upprättat förslag.  

 
 Ärendet 

Den 1 januari 2018 började en ny kommunallag att gälla. Lagen har bland annat 

ändrats vad gäller struktur och kapitelindelning. Förvaltningen har därför tagit 

fram förslag på korrigeringar i delegationsordningen som svarar mot den nya 

lagen. Föreslagna korrigeringar framgår i bilagd delegationsordning.    

 

 Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2018-01-03. 

 
Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 9 

Parkinvesteringar 2019-2021 
- ansökan till trafikkontoret 
Dnr 1.1.388-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden ansöker till trafikkontoret om medel till 

parkinvesteringar och reinvesteringar 2019-2021 i enlighet med 

förvaltningens upprättade förslag. 

 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnderna har uppmanats att inkomma till trafikkontoret med 

ansökningar om investeringsmedel och reinvesteringsmedel för parker 2019-2021. 

Förvaltningen föreslår att nämnden ansöker om sex investerings- och 

reinvesteringsprojekt, samt en ansökan som avser det kontinuerliga behovet av 

reinvesteringsmedel för trappor, parkvägar och planteringar. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2018-01-11. 

 

 
Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 10 

Tillsyn av försäljning av folköl och tobak 
- redovisning av 2017 och tillsynsplan för 2018 
Dnr 1.1.345-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden godkänner redovisning av tillsyn 2017 

samt godkänner tillsynsplan för 2018. 

 
 Ärendet 

I detta ärende redovisas tillsyn för 2017 samt årets plan för tillsyn av 

försäljningsställen.  

 

Stadsdelsnämnden är ansvarig för tillsyn av försäljning av folköl och 

tobak inom sitt geografiska ansvarsområde. Som ett led i detta arbete 

genomförs kontrollköp för att säkerställa att legitimation efterfrågas 

vid försäljning till personer under 25 år.  

 

Vid årets slut hade Älvsjö stadsdelsområde 15 ställen registrerade i 

stadens ärendehanteringssystem. Av dessa ställen säljer en 

näringsidkare (foodtrailer) enbart folköl, sju butiker säljer endast 

tobak och sju butiker säljer både folköl och tobak.  

 

Förvaltningen gör sammantaget bedömningen att de flesta 

försäljningsställen uppfyller kraven men några anmärkningar har 

gjorts.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2018-01-11. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 11 

Uppföljning av enheten för personligt stöd  
Dnr 1.2.1.386-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens uppföljning av 

enheten för personligt stöd. 

 
 Ärendet 

Enheten för personligt stöd drivs i egen regi av Älvsjö 

stadsdelsnämnd. Under hösten 2017 genomfördes den årliga 

uppföljningen av enheten. Verksamheten bedriver personlig assistans 

enligt LASS och LSS, avlösar- och ledsagarservice samt 

kontaktpersonsuppdrag.  

 

Uppföljningen visar att enheten för personligt stöd till stor del  följer 

kraven i avtal, lagar och föreskrifter och har därmed de 

förutsättningar som krävs för en god och säker verksamhet. Vid 

uppföljningstillfället framkom dock ett fåtal utvecklingsområden 

gällande vissa lokala rutiner och dokument. Dessa följs upp nästa år. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2018-01-09. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
 

Särskilt uttalande från (M), (L) och (C) med ersättaryttrande från 

(KD) 

Johan Nilsson med flera (M), Anna Engelbert (L) och Evy Kjellberg (C) 

anmälde ett särskilt uttalande. Lolita Lovén Johnsen (KD) anslöt sig till 

uttalandet som ett ersättaryttrande. 

 

Det är viktigt att upprätthålla en god kvalitet för våra brukare. Vi kan inte 

kompromissa med kvaliteten eller låta brister i kvaliteten fortgå. Vi delar 

förvaltningens förslag till beslut men noterar att ledningssystem och 

systematiskt kvalitetsarbete kan förbättras (gruppbostäder) och lokala 

rutiner och dokument (personligt stöd). Precis som vi har framfört 

tidigare, senast i december 2017 i samband med andra 

verksamhetsuppföljningar, tycker vi att förvaltningen ska hjälpa 

verksamheterna med metod och arbetssätt för att uppfylla kraven på 

dessa områden. Dessutom tycker vi att det relativt snart, t.ex. inom 6 

månader, ska göras en extra uppföljning av de områden som pekats ut 

som bristfälliga så att det inte behöver väntas till nästa ordinarie 

uppföljning. Nämnden bör få tal del även av en sådan extra uppföljning.  
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 12 

Uppföljning av Älvsjö gruppbostäder, servicebostad och daglig 
verksamhet 
Dnr 1.2.1.391-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden godkänner uppföljningen av Älvsjö 

gruppbostäder, servicebostad och daglig verksamhet. 

 
 Ärendet 

Älvsjö gruppbostäder – Kvarnstugans gruppbostad, Sjöholmens 

gruppbostad, Folkparksvägens gruppbostad, Sulvägens gruppbostad 

och Brännkyrka gruppbostad, samt Folkparksvägens servicebostad, 

Långsjöns dagliga verksamhet och Glasfibergatans servicebostad 

drivs i egen regi av Älvsjö stadsdelsnämnd. 

 

Under hösten 2017 genomfördes den årliga 

verksamhetsuppföljningen av verksamheten. Uppföljningen visar att 

verksamheten sammantaget följer kraven enligt avtal, lagar och 

föreskrifter och har därigenom de förutsättningar som krävs för en 

god och säker verksamhet.  
 

Vid uppföljningen framkom vissa utvecklingsmöjligheter som 

framförallt rör enheternas ledningssystem för det systematiska 

kvalitetsarbetet.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2018-01-15. 

 
Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 
Särskilt uttalande från (M), (L) och (C) med ersättaryttrande från 

(KD) 

Johan Nilsson med flera (M), Anna Engelbert (L) och Evy Kjellberg (C) 

anmälde ett särskilt uttalande. Lolita Lovén Johnsen (KD) anslöt sig till 

uttalandet som ett ersättaryttrande. 

 

Det är viktigt att upprätthålla en god kvalitet för våra brukare. Vi kan inte 

kompromissa med kvaliteten eller låta brister i kvaliteten fortgå. Vi delar 

förvaltningens förslag till beslut men noterar att ledningssystem och 

systematiskt kvalitetsarbete kan förbättras (gruppbostäder) och lokala 

rutiner och dokument (personligt stöd). Precis som vi har framfört 

tidigare, senast i december 2017 i samband med andra 

verksamhetsuppföljningar, tycker vi att förvaltningen ska hjälpa 
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verksamheterna med metod och arbetssätt för att uppfylla kraven på 

dessa områden. Dessutom tycker vi att det relativt snart, t.ex. inom 6 

månader, ska göras en extra uppföljning av de områden som pekats ut 

som bristfälliga så att det inte behöver väntas till nästa ordinarie 

uppföljning. Nämnden bör få tal del även av en sådan extra uppföljning.  
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§ 13 

Drift av Kristallgårdens vård- och omsorgsboende 
Dnr 1.2.1.16-2018 

Beslut 

1. Älvsjö stadsdelsnämnd föreslår äldrenämnden att genomföra en ny 

upphandling av Kristallgårdens vård- och omsorgsboende när 

entreprenadavtalet löper ut. 

2. Älvsjö stadsdelsnämnd framför till äldrenämnden att det är 

nämndens önskan att upphandlingen utformas enligt nedan 

beskrivning. 

Kristallgårdens vård- och omsorgsboende har drivits på entreprenad 

sedan 2010. Kvaliteten på verksamheten har under åren varierat men 

är idag betydligt högre jämfört med innan verksamheten lades ut på 

entreprenad. För oss är kvaliteten på verksamheten viktigare än 

vilken utförare som driver verksamheten. Dessutom ser vi stora 

fördelar med att det finns flera olika utförare av verksamhet inom 

Stockholm stad. Genom att vissa verksamheter drivs kommunalt, 

andra på entreprenad eller privat så finns möjlighet att jämföra hur 

olika utförare väljer att organisera verksamheterna och den personal 

som arbetar får flera olika arbetsgivare att välja mellan. Dessutom 

får de brukare som ska använda verksamheterna fler valmöjligheter. 

Vår målsättning är att Kristallgårdens vård- och omsorgsboende ska 

ha en verksamhet med så hög kvalitet som möjligt. För att uppnå 

detta är vi övertygade om att en konkurrensutsättning är rätt väg att 

gå. På så sätt kan vi jämföra hur olika utförare önskar driva 

Kristallgården och vi kan välja den som är bäst lämpad.  

För att uppnå en så pass god konkurrenssituation som möjligt, så att 

även mindre aktörer som tex ideella organisationer och sociala 

företag ska kunna lämna anbud, ber vi äldrenämnden att utforma 

upphandlingen på ett sådant sätt att även mindre aktörer har 

möjlighet att lämna anbud. Det kan tex göras genom att inte ha för 

höga kvalificeringskrav på anbudsgivarna eller att ha en tillräckligt 

lång anbudstid. Möjligheten att reservera kontraktet bör undersökas 

för att se om det kan vara en framkomlig väg för att gynna mindre 

aktörer. För att få in så pass många anbud som möjligt och därmed 

öka konkurrensen önskar vi att upphandlingen utformas på sådant 

sätt att stadsdelsförvaltningen kan komma in med ett egenregianbud. 

På så sätt finns möjlighet att jämföra mellan så många utförare som 

det bara är möjligt och den som har bäst förutsättningar att driva 

Kristallgården i framtiden kommer att få möjlighet att göra det. 
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3. Ärendet justeras omedelbart. 

Reservation från Stefan Johansson med flera (S) och Emelie Roxby 

Schüsseleder (V) till förmån för förvaltningens förslag till beslut.  

 
 Ärendet 

Kristallgårdens vård- och omsorgsboende som omfattar 40 vård- och 

omsorgsplatser samt fem korttidsplatser drivs sedan 1 november 

2010 på entreprenad av Vardaga Äldreomsorg AB efter en centralt 

genomförd upphandling i Stockholms stad. Avtalet gäller till och 

med 31 oktober 2019.  

 

Enligt direktiv från äldreförvaltningen ska Älvsjö stadsdelsnämnd 

föreslå äldrenämnden om Kristallgårdens vård- och omsorgsboende 

ska ingå i den kommande centrala entreprenadupphandling. Beslutet 

ska delges äldreförvaltningen senast februari 2018. 

 

Förvaltningens förslag till beslut är att inte genomföra en ny 

upphandling av Kristallgårdens vård- och omsorgsboende. Vidare 

föreslås att förvaltningen får i uppdrag att titta närmare på vilka 

strukturella förändringar som kan genomföras för att uppnå en mer 

effektiv resursanvändning. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2018-01-15. 

 
Förslag till beslut från (MP), (M), (L) och (C) med ersättaryttrande 

från (KD) 

Viktor Morawski med flera (MP), Johan Nilsson med flera (M), Anna 

Engelbert (L) och Evy Kjellberg (C) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. Lolita Lovén Johnsen (KD) anmälde att om hon hade varit 

tjänstgörande hade hon yrkat bifall till förslaget.  

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

 

1. Älvsjö stadsdelsnämnd föreslår äldrenämnden att genomföra 

en ny upphandling av Kristallgårdens vård- och 

omsorgsboende när entreprenadavtalet löper ut. 

2. Älvsjö stadsdelsnämnd framför till äldrenämnden att det är 

nämndens önskan att upphandlingen utformas enligt nedan 

beskrivning. 

3. Ärendet justeras omedelbart. 
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Kristallgårdens vård- och omsorgsboende har drivits på entreprenad 

sedan 2010. Kvaliteten på verksamheten har under åren varierat men 

är idag betydligt högre jämfört med innan verksamheten lades ut på 

entreprenad. För oss är kvaliteten på verksamheten viktigare än 

vilken utförare som driver verksamheten. Dessutom ser vi stora 

fördelar med att det finns flera olika utförare av verksamhet inom 

Stockholm stad. Genom att vissa verksamheter drivs kommunalt, 

andra på entreprenad eller privat så finns möjlighet att jämföra hur 

olika utförare väljer att organisera verksamheterna och den personal 

som arbetar får flera olika arbetsgivare att välja mellan. Dessutom får 

de brukare som ska använda verksamheterna fler valmöjligheter. 

Vår målsättning är att Kristallgårdens vård- och omsorgsboende ska 

ha en verksamhet med så hög kvalitet som möjligt. För att uppnå 

detta är vi övertygade om att en konkurrensutsättning är rätt väg att 

gå. På så sätt kan vi jämföra hur olika utförare önskar driva 

Kristallgården och vi kan välja den som är bäst lämpad.  

För att uppnå en så pass god konkurrenssituation som möjligt, så att 

även mindre aktörer som tex ideella organisationer och sociala 

företag ska kunna lämna anbud, ber vi äldrenämnden att utforma 

upphandlingen på ett sådant sätt att även mindre aktörer har möjlighet 

att lämna anbud. Det kan tex göras genom att inte ha för höga 

kvalificeringskrav på anbudsgivarna eller att ha en tillräckligt lång 

anbudstid. Möjligheten att reservera kontraktet bör undersökas för att 

se om det kan vara en framkomlig väg för att gynna mindre aktörer. 

För att få in så pass många anbud som möjligt och därmed öka 

konkurrensen önskar vi att upphandlingen utformas på sådant sätt att 

stadsdelsförvaltningen kan komma in med ett egenregianbud. På så 

sätt finns möjlighet att jämföra mellan så många utförare som det 

bara är möjligt och den som har bäst förutsättningar att driva 

Kristallgården i framtiden kommer att få möjlighet att göra det. 

 
Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. Malin 

Ericson (Fi) anmälde att om hon hade varit tjänstgörande hade hon 

yrkat bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ordförande ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat att bifalla det av (MP), (M), (L) och (C) – med 

ersättaryttrande från Lolita Lovén Johnsen (KD) – framställda 

förslaget till beslut. Ordförande Stefan Johansson med flera (S) och 

Emelie Roxby Schüsseleder (V) – med ersättaryttrande från Malin 

Ericson (Fi) – reserverade sig mot beslutet enligt nedan till förmån 

för förvaltningens förslag till beslut.  
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En välfungerande äldreomsorg av god kvalitet med nöjda brukare är av 

högsta prioritet. Kristallgårdens vård- och omsorgsboende är med sina 45 

lägenheter en relativt liten verksamhet där vi ser att stärkt samordning 

skulle kunna förbättra verksamheten ytterligare. Det rör exempelvis 

effektivare användning av personalresurser och lokaler. Flera 

samverkansmöjligheter med olika delar av stadsdelens 

omsorgsverksamhet kan komma ifråga om boendet drivs i egen regi. 

Därtill skapar det bättre förutsättningar och planeringsmöjligheter inför 

kommande övertagande av hemsjukvården.  

 

Älvsjö stadsdelsnämnd har i nuläget få vård- och omsorgsboenden. Detta 

gör att ett enskild boende utgör en stor del av verksamheten. Frågan kring 

bredden av utförare och egen regi ska göras med en helhetssyn över 

Stockholms stad för en bredd av utförare. Vi ska leverera bästa möjliga 

verksamhet med ansvar för skattebetalarnas pengar. I det föreliggande 

ärendet delar vi till fullo förvaltningens syn att det mest fördelaktiga, ur 

både brukar-, verksamhets- och ekonomiskt perspektiv, är att 

Kristallgårdens vård- och omsorgsboende inte upphandlas på nytt.    
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§ 14 

Översyn av stadens budget- och skuldrådgivning 
- svar till kommunstyrelsen (KS 150-672/2017) 
Dnr 1.5.1.358-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 
 Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat översynen av stadens budget- och 

skuldrådgivning till samtliga stadsdelsnämnder och 

stadsledningskontoret för yttrande.  

 

Socialförvaltningen har gjort översynen i samarbete med stadsdels-

förvaltningarnas avdelnings- och enhetschefer samt budget- och 

skuldrådgivare.  

 

Översynen visar att stadens arbete behöver utvecklas för att invånare i 

större utsträckning ska erbjudas lika stöd. Socialförvaltningen föreslås att 

tillsammans med stadsdelsnämnderna utveckla statistik för att kunna 

följa och analysera verksamhetsområdet, ansvara för centralt framtagna 

riktlinjer och stöddokument, planera och genomföra en utbildning i 

ärendehanteringssystemet Boss, utforma ett förslag om hur staden kan 

arbeta med utåtriktade och förebyggande insatser samt precisera 

verksamhetens innehåll och uppdrag. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget i sin helhet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2018-01-15. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 15 

Riktlinjer för budget- och skuldrådgivning 
- svar till kommunstyrelsen (KS 150-1651/2017) 
Dnr 1.5.1.359-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 
 Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat riktlinjer för budget- och skuld-

rådgivning till samtliga stadsdelsnämnder och stadsledningskontoret för 

yttrande. 

 

Gällande riktlinjer för budget- och skuldrådgivning beslutades av 

kommunfullmäktige 2012. I budget för 2017 har socialnämnden fått i 

uppdrag att genomföra en revidering av riktlinjerna.  

 

Syftet är att få med socialtjänstlagens nya lydelse, relevanta delar av 

Konsumentverkets rekommendationer samt det som framkommit vid 

översynen av stadens budget- och skuldrådgivning. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget i sin helhet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2018-01-08. 

 
Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 16 

Revidering av ramavtal med SISAB gällande utbildningslokaler  
- svar till kommunstyrelsen (KS 112-1036/2017) 
Dnr 1.5.1.394-2017 

 Beslut 

 Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

 
 Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ärendet Revidering av ramavtal med 

SISAB gällande utbildningslokaler till samtliga stadsdelsnämnder med 

flera för yttrande. 

 

Nuvarande ramavtal beslutades av kommunfullmäktige i samband med 

budget 2013. Nuvarande version gäller från 1 juli 2015.  

 

Syftet med en revidering av ramavtalet är att skapa ökade incitament att 

bygga rationellt och kostnadseffektivt i samband med ny-, om- och 

tillbyggnader. Det nya samverkansavtalet ska gälla från 1 april 2018. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget i sin helhet. Förvaltningen 

vill särskilt framhålla det positiva med att avtalet benämns 

samverkansavtal och att parterna har ett gemensamt ansvar för att alltid 

eftersträva effektiva lösningar. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2018-01-15. 

 
Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 
Särskilt uttalande från (L) 

Anna Engelbert (L) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

En god utbildning är avgörande för att alla individer ska få möjlighet 

att forma sitt eget liv. För att rektorer, lärare, barn, elever och 

föräldrar ska kunna fokusera på kunskapsmålen krävs det att det finns 

en god tillgång på kvalitativa förskole- och skollokaler. En långsiktig 

och konsekvent planering av utbyggnaden av SISAB:s bestånd är 

viktig för att alla elever ska erbjudas en kvalitativ utbildning. SISAB 

ska i sin planering ha ett långt tidsperspektiv, en kontinuerlig 

uppföljning och tydliga målsättningar. Samverkansavtalet, som är en 

revidering av det nu gällande ramavtalet, siktar mot incitament för att 

minska kostnaderna för nybyggnation. Antalet barn och elever ökar 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

1 FEBRUARI 2018 

BLAD 28 

      

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

kraftigt de kommande åren. Tillgången till bra förskolor och skolor 

med en god miljö för barnen är viktig för stockholmarna och har 

betydelse för Stockholms attraktivitet som stad att bo och arbeta i. 

Utbyggnadstakten av nya förskolor och skolor måste vara hög.  

 

Det är dock avgörande för skolornas och förskolornas ekonomi i 

framtiden att kostnaden för de nya lokalerna inte blir för höga. Detta 

är särskilt viktigt när 50-års amortering nu börjar tillämpas, då högre 

kostnader inte kommer märkas på hyran de första åren på samma sätt 

som idag. I det föreslagna samarbetsavtalet presenteras en struktur 

där SISAB får ta en större administrativ peng om kostnaden per 

tillskapad plats understiger riktvärdet 400000 SEK.  

 

400000 SEK per tillskapad plats gäller enligt avtalet oavsett vilken 

verksamhet det är som bedrivs. SISAB bygger och äger 

utbildningslokaler med flera användningsområden, förskola, skola, 

vuxenutbildning. Dessa olika hyresgäster har olika behov och 

regleras av olika lagar. Till exempel ska skolan ha tillgång till 

gymnastiksalar etc. Vuxenutbildningen har inte dessa lagkrav eller 

behov. Rimligtvis borde riktvärdet differentieras för de olika 

verksamheterna, ett riktvärde för grundskola, gymnasie, förskola, 

vuxenutbildning etc. 

 

En analys borde också göras av hur många nybyggnationer och 

tillbyggnationer som överstiger riktvärdet 400000 SEK idag. Ett 

riktvärde som ligger för lågt eller för högt riskerar att skapa fel 

incitament för kostnads- och kvalitetskontroll. Analysen borde 

inkludera vilken sorts nybyggnation som överstiger eller understiger 

riktvärdet och av vilka anledningar byggen fördyras eller blir 

billigare än genomsnittet. 

 

En problematik som ökar kostnaderna för nybyggnation av 

utbildningslokaler är att planeringen av dessa inte prioriteras av 

Stockholms stad vid planering av nya områden. Det är avgörande att 

SISAB får möjlighet att delta tidigare i processerna och att 

samarbetet mellan SISAB och bland andra utbildningsförvaltningen, 

stadsdelsförvaltningarna, arbetsmarknadsförvaltningen, 

stadsbyggnadskontoret samt exploateringskontoret fungerar bra. 

Denna samverkan nämns inte i det föreslagna samverkansavtalet, och 

avtalet riskerar därmed att missa den mest fördyrande 

omständigheten för nybyggnation – att byggnationen inte planeras på 

tomter som är ändamålsenliga och med ett långt tidsperspektiv för att 

möjliggöra ett kostnadseffektivt byggande. 
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§ 17 

Intern kontroll av direktupphandling  
- svar till stadsrevisionen (3.1.3.90/2017) 
Dnr 1.4.435-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det som svar till stadsrevisionen. 

 
 Ärendet 

Stadsrevisionen har granskat Bromma stadsdelsnämnd, Södermalms 

stadsdelsnämnd, Älvsjö stadsdelsnämnd och trafiknämnden för att 

bedöma om nämnderna har en tillräcklig intern kontroll som 

säkerställer att LOU (lagen om offentlig upphandling) och stadens 

riktlinjer för direktupphandling följs. 

 

Stadsrevisionens granskning inom Älvsjö stadsdelsnämnd visar att 

nämnden behöver stärka den interna kontrollen så att 

direktupphandlingar genomförs enligt stadens riktlinjer för 

direktupphandling och LOU. Dokumentationen behöver förbättras 

och seriositetskontroll av anlitade leverantörer genomföras. Nämnden 

delar stadsrevisionens bedömningar i rapporten och arbetar med de 

utvecklingsområden som revisionen anger. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2018-01-04. 

 
Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 18 

Strategi för det rörliga friluftslivet 2018-2022 
- svar till kommunstyrelsen (KS 146-001764/2017) 
Dnr 1.5.1.395-2017 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det som svar på kommunstyrelsens remiss. 

2. Till remissinstansen bifogas pensionärsrådets synpunkt.  

 
 Ärendet 

Förslaget till strategi för det rörliga friluftslivet är en komplettering 

av stadens idrottspolitiska program. Målen är att öka andelen 

stockholmare som utövar friluftsliv och förbättra förutsättningarna 

för detta. Särskilt fokus ska läggas på ungdomar, personer med 

funktionsnedsättning, utländsk bakgrund och lägre socioekonomisk 

bakgrund än genomsnittet. Tre huvudsakliga strategier formuleras 

under rubrikerna information, samverkan och anläggningar. 

 

Förvaltningen är positiv till att staden har tagit fram en strategi för 

friluftslivet och att tillgängligheten ska förbättras för de prioriterade 

grupperna. Dokumentet skulle dock vinna på att strategier och 

aktiviteter formulerades kortare och tydligare. I övrigt har 

förvaltningen en del synpunkter på bland annat förslagen om 

information, skyltning, aktiviteter vid baden och 

föreningsverksamhet. Förvaltningen saknar också några dokument i 

listan över planer och program som berör friluftsliv. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2018-01-11. 

 
Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 
Tillägg till protokollet 

Synpunkt från pensionärsrådet 2018-01-25 

Rådet har tagit del av ärendet och framförde att stadsdelen bör ansvara 

för skyltning till olika platser eftersom stadsdelen har bäst kännedom om 

det lokala området.  
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§ 19 

Införa kameraövervakning i västra Söderort 
- svar till kommunstyrelsen (KS 106-1330/2017)  
om motion från (M) 
Dnr 1.5.1.304-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

lämnar det som svar på kommunstyrelsens remiss. 

 

Reservation från Johan Nilsson med flera (M), Anna Engelbert (L) och Evy 

Kjellberg (C) till förmån för eget förslag till beslut.  
  

 Ärendet 

Kommunstyrelsen har skickat en motion (2017:52) om att införa 

kameraövervakning i västra Söderort på remiss. Motionen är lämnad 

av Johan Nilsson (M) och Lars Svärd (M).  

 
Älvsjös kommunpolis har ansökt hos länsstyrelsen om kameraövervakning 

av några centrala platser i Älvsjö, men ännu inte fått besked. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2018-01-15. 

 
Förslag till beslut från (M), (L) och (C) med ersättaryttrande från 

(KD) 

Johan Nilsson med flera (M), Anna Engelbert (L) och Evy  

Kjellberg (C) yrkade bifall till eget förslag till beslut. Lolita Lovén 

Johnsen (KD) anmälde att om hon hade varit tjänstgörande hade hon 

anslutit sig till det av (M) och (C) framställda förslaget till beslut.  

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

 

1. Motion om att införa kameraövervakning i västra söderort 

tillstyrks. 

2. Därutöver anförs följande. 

 

Medborgarna i Stockholms stad upplever sig inte längre lika trygga 

som förr. Flera i närtid publicerade trygghetsmätningar för 

staden och regionen visar tydliga förändringar i hur den upplevda 

oron för brott och otryggheten ökar samt att det finns stora och svåra 

problem med brottsutsatta områden i staden. 

 

Trygghet och säkerhet är ett av våra viktigaste välfärdsuppdrag. Vi 

kommer aldrig att acceptera att människor i olika delar av 
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Stockholms stad får sin frihet begränsad och livskvalitet försämrad på 

grund av otrygghet och kriminalitet. Det är dags att Stockholms stad 

slutar vara passiv i säkerhets och trygghetsfrågorna. Moderaterna 

vägrar att acceptera att människors frihet kringskärs av kriminalitet. 

Vi värnar om upprätthållande av samhällskontraktet och prioriterar 

insatser för en ökad trygghet med förslag om bland annat fler 

kommunala ordningsvakter, kameraövervakning och platssamverkan 

för ökad trygghet på otrygga platser. 

 

Samtliga stadsdelsområden i västra söderort missade att nå sina 

trygghetsmål under fjolåret. Det är ett underbetyg till den politik som 

förts lokalt av den socialdemokratiskt ledda majoriteten.  

 

Stockholms stads senaste trygghetsmätning visar att drygt var femte 

Stockholmare är orolig att utsättas för brott. Det är ökning från 16 

procent till 21 procent sedan 2014. Vi måste vidta åtgärder 

omgående. Efter oroligheter i områden som Skärholmen, Bredäng, 

Älvsjö, Västertorp och Fruängen anser vi att det är lämpligt att 

kameraövervaka centrala och våldsutsatta platser i västra Söderort. 

Till exempel offentliga platser nära kollektivtrafik, torg eller 

parkeringsplatser. Polisen får bedöma de mest lämpliga platserna 

men behöver stadens hjälp med lokalkännedom, tillgång till 

fastigheter och tekniska lösningar.  

 

Kameraövervakning hindrar inte alltid brottslighet, men underlättar 

efterföljande brottsutredning. Självklart ska vi parallellt med 

övervakning driva ett brottsförebyggande arbete och erbjuda stöd och 

hjälp för de som hamnar i "brottsliga banor".   

 

Förvaltningen skriver att Polisen redan har lämnat in ansökan om 

kameraövervakning. Det är positivt. Men motionen syftar ju även till 

att Stockholm ska vara aktivt pådrivande för ökad 

kameraövervakning samt bistå Polisen i detta arbete. Detta 

kommenteras inte remissvaret.  

 
Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordförande ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat att bifalla förvaltningens förslag till beslut. Johan 

Nilsson med flera (M), Anna Engelbert (L) och Evy Kjellberg (C) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.  
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§ 20 

Åtgärder för ett säkrare och tryggare Stockholm för alla  
- svar till kommunstyrelsen (KS 106-1474/2017)  
om motion från (M) 
Dnr 1.5.1.346-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det som svar på kommunstyrelsens remiss. 

 

Reservation från Johan Nilsson med flera (M) och Anna Engelbert (L) till 

förmån för egna förslag till beslut.  
  

 Ärendet 

Kommunstyrelsen har skickat en remiss som består av en motion från 

Anna Köning Jerlmyr med flera (M) om åtgärder för ett säkrare och 

tryggare Stockholm för alla. Motionen innehåller 15 förslag för att 

öka tryggheten och säkerheten i Stockholm. Förslagen berör flera 

organisationer, bland annat polisen, kommunstyrelsen och 

trafiknämnden. Älvsjö har valt att kommentera förslag som berör 

stadsdelsförvaltningens uppdrag. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2018-01-12. 

 
Förslag till beslut från (M)  

Johan Nilsson med flera (M) yrkade bifall till eget förslag till beslut.  

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

 

1. Motion av Anna König Jerlmyr m.fl. (M) om åtgärder för 

ett säkrare och tryggare Stockholm för alla tillstyrks. 

2. Därutöver anförs följande. 

 

Medborgarna i Stockholms stad upplever sig inte längre lika trygga 

som förr. Flera i närtid publicerade trygghetsmätningar för 

staden och regionen visar tydliga förändringar i hur den upplevda 

oron för brott och otryggheten ökar samt att det finns stora och svåra 

problem med brottsutsatta områden i staden. 

 

Trygghet och säkerhet är ett av våra viktigaste välfärdsuppdrag. Vi 

kommer aldrig att acceptera att människor i olika delar av 

Stockholms stad får sin frihet begränsad och livskvalitet försämrad på 

grund av otrygghet och kriminalitet. Det är dags att Stockholms stad 

slutar vara passiv i säkerhets och trygghetsfrågorna. Moderaterna 
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vägrar att acceptera att människors frihet kringskärs av kriminalitet. 

Vi värnar om upprätthållande av samhällskontraktet och prioriterar 

insatser för en ökad trygghet med förslag om bland annat fler 

kommunala ordningsvakter, kameraövervakning och platssamverkan 

för ökad trygghet på otrygga platser. 

 

Moderaterna har en rad åtgärder som ska öka tryggheten för alla 

stockholmare samt göra det svårare att vara kriminell i Stockholm. 

Tills fler poliser är på plats ska Stockholms stad arbeta med fler 

ordningsvakter för att öka säkerheten och tryggheten i stadsdelarna. 

Det ska inrättas en stadsövergripande trygghetsjour dit lokala 

handlare och boende kan vända sig för att tillfälligt öka närvaron av 

ordningsvakter. Detta riktar sig framförallt till lokala centrum och 

handlare som inte har råd att egna säkerhetsvakter ur egen kassa. Som 

en del i det trygghetsskapande arbetet ska kommunstyrelsen verka för 

att regering utökar ordningsvakternas mandat och befogenheter så att 

de på sikt kan avlasta polisens arbete, verka brottsförebyggande, höja 

den upplevda tryggheten och stävja den eskalerande kriminaliteten. 

Stockholms stad ska även arbeta mer aktivt med kameraövervakning 

av särskilt utsatta platser. 

 

Trygghet ska råda i staden oavsett bostadsadress. Otrygga miljöer 

och platser måste och ska fasas bort. Både den upplevda och den 

faktiska tryggheten hos stockholmarna ska öka. Det handlar om att ta 

tillbaka platsen till invånarna och investera långsiktigt. I dag finns det 

områden där en stor del av befolkningen undviker att gå ut kvällstid. 

Därför vill vi skapa mer levande platser med platssamverkan. Genom 

att på specifikt utpekade platser mäta den upplevda tryggheten dag 

som natt samt kartlägga vilka som rör sig vid platsen över dygnet 

skapas förutsättningar för att förbättra upplevelsen av platsen. Genom 

att offentlig och privat sektor samverkar skapas ett helhetsansvar för 

platsen som genom samfinansiering ger förutsättningar för aktiviteter 

och lokal utveckling. 

 

Vi vill arbeta för trygga, rena och väl upplysta stadsmiljöer. 

Säkerheten i Stockholms olika stadsdelar ska öka genom ett aktivt 

och systematiskt arbete, till exempel genom regelbundna 

trygghetsvandringar. En nära och strukturerad samverkan med olika 

föreningar som kan bidra med civilsamhällets krafter i arbetet är 

värdefullt, parallellt med insatser från rättsvårdande myndigheter som 

säkerställer efterlevnad av ordningslagen och stadens lokala 

ordningsföreskrifter. 

 

Förekomsten av olagliga boplatser vittnar om en djup social utsatthet, 

medför oacceptabla sanitära och omänskliga villkor och skapar 
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otrygghet i stadsmiljön. Moderaterna vill att en nollvision ska råda 

för olagliga boplatser, svensk lag och stadens ordningsföreskrifter ska 

gälla lika för alla. Staden måste arbeta målmedvetet med verksamma 

insatser för att förebygga etableringen av olagliga boplatser och 

stärka dialogen och samverkan med berörda aktörer. 

 

Bibliotek, skolgårdar, idrottsanläggningar och simhallar ska 

självfallet vara platser som är fredade från stök, otrygghet och våld. 

Men så är tyvärr inte alltid fallet. Därför vill Moderaterna satsa på 

trygghetsskapande åtgärder och insatser för kommunala platser och 

miljöer i staden.  

 

Alla stadsdelar i Stockholm ska ha en trygg och attraktiv stadsmiljö 

som uppmuntrar människor till vistelse. Är stadsmiljön nedsliten och 

skräpig och ger en otrivsam känsla ökar känslan av upplevd 

otrygghet. Kriminalitet och otrygghet ska motverkas genom åtgärder 

som fysiskt bygger in trygghet i stadsmiljön: promenadvägar, 

belysning, växtlighet, placering av konstruktioner eller gångstråk. 

 

Alla ska våga vara ute på kvällen i Stockholm. Mörka och otrygga 

platser ska lysas upp Moderaterna vill införa en satsning på 

belysning, inte bara av märkesbyggnader i centrala delar av staden 

utan belysa även tunnlar, platser och broar i satsningen Stockholm 

light night. 

 

Klotter, nedskräpning och skadegörelse förfular det offentliga 

rummet och skapar otrygghet i stadsmiljön varhelst det förekommer. 

Moderaterna kommer aldrig att kompromissa med att Stockholm ska 

vara klotterfritt och att det ska vara rent och städat på allmänna 

platser såsom gator, torg och parker. Nolltoleransen mot klotter ska 

återinföras och efterlevnaden av klotterförbudet ska prioriteras, 

framförallt ur ett trygghetsperspektiv. Stadens städgarantier, som 

innebär att städning, tömning av papperskorgar och klottersanering 

ska ske inom 24 timmar efter anmälan, ska förbättras. Information 

om stadens städgaranti ska finnas tillgänglig i anslutning till publika 

platser som torg, parker och grönytor. 

 
Förslag till beslut från (L) 

Anna Engelbert (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

 

1. Motion (2017:54) av Anna König Jerlmyr m.fl. (alla M) om 

åtgärder för ett säkrare och tryggare Stockholm för alla bifalls 

delvis. 
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2. Därutöver anförs följande. 

 

I vissa områden runt om i Stockholm finns i dag ett så stort kriminellt 

inflytande att det begränsar människors vardag och frihet. 

Kriminaliteten begränsar människors frihet att röra sig i staden, att 

driva affärsverksamhet, att bosätta sig var man vill, att leva med den 

man vill. I stadens egna trygghetsmätningar ser vi ett Älvsjö som 

präglas av ökande klyftor och att Solberga och Älvsjö centrum tyvärr 

är områden som utmärker sig i det negativa. Där svarar allt fler 

boende att de både är oroliga för sin egen och sina närståendes 

trygghet. Vi liberaler kommer aldrig att finna oss i den här 

utvecklingen. Den går att vända och den måste vändas, så att 

människors frihet kan garanteras. 

 

Något av det allra viktigaste vi kan göra för att hejda utvecklingen är 

att stoppa nyrekryteringen till de kriminella nätverken. Den 

organiserade brottsligheten, men även lösare sammansatta kriminella 

nätverk, i Stockholm drar sig inte för att rekrytera ungdomar och 

rentav barn till en kriminell livsstil. Polisen pekar på att grovt 

kriminella organiserar nätverk av barn och unga för att vara deras 

”sköldar” mot en upptrappad polisiär närvaro där de kriminella 

verksamheterna hotas. Kriminalvården larmar dessutom om att det 

finns en alltmer belastad grupp unga multikriminella som har en 

mycket låg motivation för att ta del av några stödjande 

samhällsinsatser. De vill inte, eller kan inte, ta sig in i ett ordnat liv 

fritt från brottsligheten. 

 

För den unge person som vill lämna brottsligheten har vi i Stockholm 

sociala insatsgrupper sedan flera år. Men för de unga personer som 

inte har den minsta tanke på att lämna brottsligheten, som känner att 

man har en tillhörighet till sin kriminella grupp, återstår ytterst lite. 

Sådant är systemet – trots att en sådan person är farlig för sina 

medmänniskor. 

 

Vi liberaler har därför i flera år drivit att socialtjänsten måste få nya 

befogenheter, exempelvis bättre möjligheter att omhänderta enligt 

LVU, eller till exempel kunna vitesförelägga föräldrar som inte deltar 

i möten om deras barns framtid minska risken att det behöver gå så 

långt som till ett omhändertagande. För att hindra de kriminellt 

drivande unga som ännu går i skolan att dra med sig sina 

klasskamrater in i brottslighet måste också skolan få fler verktyg att 

ge till exempel enskild undervisning. 

 

Vi ser ett utanförskap som är mycket svårt att ta sig ur, om man väl 

hamnar där. Det är en mycket viktig uppgift för stadens ledning 
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liksom för polisen och rättsväsendet att förhindra att fler unga dras in 

i den grova brottsligheten. 

 

Men det fåtal av befolkningen som trots allt ägnar sig åt brottslighet 

kan inte ostört tillåtas förstöra för alla andra, utan måste mötas av 

tydliga konsekvenser från samhället - och deras möjligheter att ägna 

sig åt brott måste minimeras. Det kräver åtgärder av en helt annan 

omfattning än vad vi ser i Stockholm idag. 

 

Vi liberaler har därför föreslagit ett paket av åtgärder för ett tryggare 

Stockholm, med alltifrån trygghetskameror och trygghetsvakter, till 

en lokal jour dit handlare och andra kan vända sig dygnet runt vid 

akuta otrygga situationer. 

 

En mer närvarande samhällsapparat, med fler synliga poliser som 

skapar trygghet och klarar upp brott, är nödvändigt i Sverige. 

Liberalerna har föreslagit fler poliser och fler beredskapspoliser. I 

Stockholm har vi föreslagit att staden ska erbjuda sig att 

medfinansiera fler poliser till de områden som är i allra störst behov 

av en mer närvarande rättsstat tills dess att staten tar sitt ansvar. Det 

tar dock tid att bygga upp en tillräcklig organisation. Tills en 

välfungerande polis med större resurser finns på plats kan 

trygghetsvakter, anställda i kommunerna, hjälpa till med att skapa 

närvaro och synlighet där behoven är stora. Vi har i vårt 

budgetförslag avsatt 100 mnkr för att Stockholms stad ska kunna 

anställa minst 200 trygghetsvakter. Dessa ska rekryteras till de 

områden där behoven är som störst, i nära samverkan med polisen 

och efter lokala behov. Socialdemokraternas svar på detta har varit 

avvisande, för att nu i elfte timmen halvhjärtat komma med ett 

förslag om att anställa omkring 40 ambulerande vakter. Det är både 

för lite och för sent.   

 

Vid sidan av de akuta säkerhetsinsatserna i områden där människor 

idag upplever begränsningar i sina möjligheter att leva i frihet och att 

driva verksamheter och företag utan rädsla för kriminellas 

repressalier behövs också andra, långsiktiga lösningar. Det handlar 

om att stärka de sociala trygghetssystem, rusta skolorna, rusta upp 

och bygga om otrygga områden, garantera offentlig service som post 

och kontanttjänster, stötta handlare och skapa fler offentliga 

arbetsplatser. På dessa områden har Socialdemokraterna gjort för lite 

eller ingenting. Vi måste också bättre ta lokala aktörers, 

fastighetsägares och näringslivet, engagemang tillvara. Att skapa 

goda förutsättningar för trygghet och framtidstro i de områden där 
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samhällskontraktet utmanas kräver uthållighet både på det lokala och 

på det nationella planet. 

 

Internationella förebilder finns för hur utvecklingen kan vändas i 

områden med mycket stora sociala problem. Så kallade BID:s, 

Business Improvement Districts, gör mätbar skillnad i många länder 

och handlar om att fastighetsägare går samman och gemensamt 

vårdar och rustar upp de områden där de verkar. Det är bland annat 

med detta arbetssätt, samt med ett närvarande samhälle med fler 

poliser, som New York sedan 1980-talet lyckats vända otrygga 

stadsdelar till levande och trygga sådana. De första insatserna kan 

vara att enas om snabba insatser i det egna beståndet, som att en 

krossad ruta byts ut eller att klotter saneras snabbt. Sådana åtgärder 

har enligt broken windows-teorin belagts vara preventivt verksamma. 

Men ett BID är också en utmärkt aktör för långsiktig upprustning av 

området där de verkar. 

 

För att vända utvecklingen krävs en gemensam kraftsamling med 

konkreta incitament för samtliga berörda samhällsaktörer att stärka 

närvaron i brottsutsatta stadsdelar. Regeringen bör snarast tillsätta en 

nationell förhandling med de kommuner, landsting och privata 

aktörer som verkar i utsatta områden – det nya Sverigebygget, på 

modell efter Sverigeförhandlingen. Förhandlingen måste omfatta fler 

närvarande offentliga myndigheter och arbetsplatser, bättre offentliga 

miljöer och upprustade bostadsområden, insatser för att få fler i 

riktiga jobb och bryta det bidragsberoende som är kännbart i flera av 

stadsdelarna och bättre skolor som ger barnen bättre framtidschanser.  

 

Det Sverigebygge som vi föreslår måste bjuda in dessa 

fastighetsägarföreningar och genom avtal slå fast vars och ens ansvar 

för social, ekonomisk och trygghetsmässig upprustning i sitt 

lokalområde. Med långsiktiga överenskommelser i avtal på 15 till 20 

års sikt kan privata fastighetsägare, butiksinnehavare, företag och 

näringslivsorganisationer våga planera och investera långsiktigt av 

sina egna medel. Men de stora, övergripande satsningar som behövs, 

som åligger det offentliga, måste staten och kommunerna stå för. 

Därför behövs statliga pengar för infrastruktur- och 

säkerhetsinvesteringar avsättas för åtgärder inom förhandlingen.  

 

Förhandlingen ska mynna ut i konkreta och tidssatta åtaganden för 

säkrare stadsdelar under lång tid framöver. Finansieringen måste 
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komma från staten, berörda kommuner och landsting, och lokala 

fastighetsägarföreningar (BID:s) utifrån var och ens ansvarsområde. 

Satsningarna måste syfta till att ge människor bättre förutsättningar 

genom ökat och funktionsblandat bostadsbyggande, upprustade 

lokala centrum, fler i jobb, och åtgärder för att minska brottsligheten 

och därmed risken att bli utsatt för brott. Fler kommunala 

förvaltningar och statliga myndigheter behöver flyttas ut från 

innerstadskärnorna till stadsdelar som är i behov av ökad 

dagbefolkning, större underlag för handel och service och fler 

arbetsplatser.  

 

Vi har för vår del redan nu budgeterat för en trygghetsmiljard till 

2028 för att rusta bostadsområden, bygga nytt och bygga om, för 

tryggare stadsmiljöer i hela staden. Vi går också fram med högre 

tillskott till förskola och skola och satsningar på socialtjänsten. 

Satsningar som ska leda till att halvera andelen elever som går ut 

grundskolan utan gymnasiebehörighet i de stadsdelar som har de 

största utmaningarna, och halvera den upplevda otryggheten i de 

stadsdelar där den är som störst. 

 

Om vi inte samordnar insatserna för ökad säkerhet och trygghet, 

riskerar vi att återupprepa gångna misstag där spretiga satsningar 

avlöser varandra samtidigt som samhället backar tillbaka på andra 

områden. Istället behövs långsiktiga överenskommelser som 

fokuserar på sociala, ekonomiska och andra utmaningar samtidigt, för 

att rusta våra samhällen mot brott och för att värna människors frihet 

och trygghet.  

 

Att återupprätta friheten och tryggheten i Stockholms 

bostadsområden kräver att rättsstaten klarar sitt uppdrag. Det krävs 

också att Stockholms stad leds av ett styre som förstår att tryggheten 

är en av stadens viktigaste frihetsfrågor under en lång tid framöver. 

Utan att människor kan känna trygghet och rörelsefrihet, utan att 

unga skyddas från att dras med i brottslighet, går det inte att stärka 

skolresultat, vända utanförskap och skapa framtidstro. Därför är det 

sorgligt att behöva konstatera att Stockholms socialdemokraters 

trygghetspolitik saknar trovärdighet. 
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Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordförande ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat att bifalla förvaltningens förslag till beslut. Johan 

Nilsson med flera (M) och Anna Engelbert (L) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för egna förslag till beslut.  
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§ 21 

Program för tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 2018-2023  
- svar till kommunstyrelsen (KS 171-1831-2016)  
Dnr 1.5.1.383-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det som svar på kommunstyrelsens remiss. 

 

Reservation från Anna Engelbert (L) till förmån för eget förslag till 

beslut.  
  

 Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat programmet Ett Stockholm för alla 

– Program för tillgänglighet och delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 2018-2023 till Älvsjö stadsdelsnämnd för 

yttrande. 

 

Stadsledningskontoret har utarbetat ett förslag till reviderat program 

utifrån stadens nuvarande program för personer med 

funktionsnedsättning 2011-2016. Programmet tar sikte på målen i 

stadens budget och vad som krävs för att förverkliga dem. Nämnden 

ansvarar för att genomföra programmet inom ramen för ordinarie 

planering och uppföljning av verksamheten. Älvsjö 

stadsdelsförvaltning ser positivt på att kopplingen till 

verksamhetsplaneringen blir tydligare och att indikatorerna kan 

anpassas och användas på ett sätt som är ändamålsenligt för 

verksamheten. Programmets åtta fokusområden ger en tydlig 

inriktning för arbetet med att uppnå och följa upp stadens mål. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2018-01-15. 

 
Förslag till beslut från (L) 

Anna Engelbert (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Stadsdelsnämnden besvarar remissen enligt följande. 

 

Alla stockholmare ska ha friheten att kunna forma sitt eget liv, 

utbilda sig, arbeta, delta i samhällslivet och leva i gemenskap med 

andra.  

 

På samma sätt som det nuvarande programmet för delaktighet för 

personer med funktionsnedsättning, som antogs under Alliansens tid 
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vid majoritet, innehåller föreliggande förslag till program konkreta 

mål och indikatorer med en tydlig ansvarsfördelning. Vi ser dock att 

det finns områden som kan förbättras. 

 

Staden ska kontinuerligt arbeta för att ha en mer inkluderande fysisk 

utformning. När det kommer till tillgängligheten i Älvsjö behövs 

både trottoarer, korsningar och övergångsställen ses över. Detta blir 

ytterst tydligt under vinterhalvåret då vissa delar av våra trottoarer är 

mycket svårtillgängliga och näst intill omöjliga att använda.  

För att garantera en tillgänglig fysisk miljö behöver även 

förankringsarbetet vid detaljplanerprocesser engagera fler redan vid 

ett tidigt stadie i planeringsprocessen och expertgrupper med expertis 

rörande funktionshinderfrågor måste ges möjlighet att vara delaktiga i 

stadens fysiska utveckling. 

 

Ett tillgängligt Stockholm där alla har möjlighet att delta kräver att 

alla stadens nämnder och bolag arbetar i samma riktning och tar sitt 

ansvar. Därför är det bra att programmet spänner över hela stadens 

verksamhet. Samtidigt kan inte de verksamheter förbises, som har till 

huvudsaklig uppgift att hjälpa och stödja personer med 

funktionsnedsättning.  

 

Vi ser exempelvis med stor oro på de rapporter som har nått oss om 

försämrad rätt till ledsagning som drabbar synskadade, och som inte 

har någon grund i politiska beslut utan i ändrad praxis på 

tjänstemannanivå. Detsamma gäller försämringar i rätten till 

kontaktperson. Staden kan inte med ena handen anta program som 

innehåller ambitiösa föresatser om rätten till en meningsfull fritid och 

att delta i samhällslivet, och med andra handen inskränka 

stockholmarnas möjligheter att göra just detta. 

 

Rätten att kunna bestämma över sitt liv förutsätter valfrihet. Personer 

med funktionsnedsättning kan behöva hjälp med behov som är 

mycket grundläggande och som har en avgörande roll för deras 

förmåga att klara sig i vardagen, och det är därför självklart att de så 

långt som möjligt måste kunna välja vem som ska ge dem denna 

hjälp. Det är därför synd att valfrihetsperspektivet saknas helt i 

förslaget till program. 

 

Personer med funktionsnedsättning ska inte bara kunna ha en 

anställning – de ska också kunna starta och driva företag. Det är 

viktigt att information och blanketter som krävs för att starta företag 

är tillgängliga. Det gäller även blanketter för att ansöka om 

föreningsbidrag, något som inte alltid är fallet idag. 
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Något som är speciellt påtagligt för alla människor med någon form 

av funktionsnedsättning är att de problem som finns i samhället i stort 

ofta får än starkare negativ effekt. Bristen på bostäder är ett av vår 

tids största problem, och får vida konsekvenser för människor som 

har svårt att hitta bostad. För att hitta en långsiktig lösning måste 

staden aktivt arbeta för att bygga fler bostäder, i högre takt, och att 

med stadens bostadsbolag kontinuerligt testa nya metoder för att 

bygga billigare.  
 

Utöver det skulle vi Liberaler gärna lyfta frågan om en tillgänglig 

kultur och konstliv men kan endast konstatera att detta lyser med sin 

frånvaro i Älvsjö.  

 
Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ordförande ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat att bifalla förvaltningens förslag till beslut. Anna 

Engelbert (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag 

till beslut.  
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§ 22 
Redovisning av ej verkställda beslut till IVO, 
kvartal 4/2017 
Dnr 1.2.1.1-2018 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) ska kommunen varje kvartal redovisa till 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de beslut om bistånd eller 

insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader från datum 

för gynnande beslut. Kommunen ska på motsvarande sätt rapportera 

om en insats har avbrutits och inte verkställts på nytt. 

 

För kvartal 4/2017 har ett ärende inom SoL (individ- och 

familjeomsorg) anmälts som verkställt. Inom SoL (äldreomsorg) har 

ett ärende avslutats utan att verkställas och två ärenden rapporterats 

som verkställda (det ena ärendet avser kvartal 3).  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2018-01-10. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 23 
Kontorsyttrande över förslag till reviderad 
läroplan för förskolan  
Dnr 1.5.1.431-2017 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden tar del av kontorsyttrandet och lägger det 

till handlingarna. 

 
Ärendet 

Skolverket skickade ut Förslag till reviderad läroplan för förskolan på 

remiss för yttrande senast 29 december 2017.  

 

Stadsdelsförvaltningen skrev ett remissvar och ställde sig positiv till 

förslaget i sin helhet.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

kontorsyttrande daterat 2017-12-22. 

Beslutsgång 

Ordförande yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 24 
Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 
Dnr 1.6.18-2018 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de 

åtgärder som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och 

protokollsutdragen. 

 
Ärendet 

Förteckning över inkomna ärenden, klagomål och synpunkter under 

perioden 2017-12-01 till och med 2018-01-12 anmäldes.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

1 FEBRUARI 2018 

BLAD 47 

      

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 25 

Redovisning av delegationsbeslut 
Dnr 1.1.6-2018 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden lägger förteckning för januari 2018 över 

beslut av tjänstemän enligt delegation till handlingarna. 

 
Ärendet 

Förteckning för januari 2018 över beslut fattade av tjänstemän enligt 

delegation anmäldes enligt följande. 

 

Ärendegrupp 

enl delegations- 

förteckning 

 

Beslut 

 

Beslutsfattare 

 

4:11 

Personalärende 

JR lämnar på egen begäran sin anställning  

f ro m 180201 och medges en avgångsersättning, som 

motsvarar fyra (4) månadslöner dvs 119 820 kronor. Samt 

innestående semesterersättning med 34 319 kronor. Totalt 

154 139 kronor. Intjänad lön och semesterersättning, som 

förutsätts i semesterlagen är därvid avlöst t o m  

2018-01-31.       

 

 

 

Stadsdelsdirektör 

Anne-Marie Tingeborn 

4:19 Personalärende 

Beslut om diciplinpåföljd i form av skriftlig varning. 

 

 

Dnr: 2.3.4.337-2017. 

 

Stadsdelsdirektör 

Anne-Marie Tingeborn 

2:19 Rapportering till IVO av gynnande beslut enligt 4 kap 1 § 

Som inte verkställts inom 3 månader. 

Dnr 1.2.1.13-2018. 

Nämndsekreterare Erica 

Wangenheim 
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§ 26 

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna.  

2. Stadsdelsnämnden beslutar att till § 18 bifoga framförd 

synpunkt från pensionärsrådet. 

 

 
Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet daterat 2018-01-24 anmäldes. 
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§ 27 

Protokoll från funktionshinderrådet 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna.  

 

 
Ärendet 

Protokoll från funktionshinderrådet daterat 2018-01-25 anmäldes. 
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§ 28 

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna.  

 
Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen daterat 2018-01-25 anmäldes. 
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§ 29 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, 
miljö- och planfrågor 

Beslut 

 Stadsdelsnämnden lägger minnesanteckningarna till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen 2017-11-23 anmäldes. 
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 § 30 

 Information från förvaltningen 

 

Nämnden fick följande information.  
 

- Sammanträdet 22 mars kommer att äga rum vid Ungdomens 

hus. Ett tema kommer vara MVP (mentorer i 

våldsprevention).  

- Långbrobergs aktivitetscentrum öppnar 1 april. 

- Som ett led i arbetet med mottagandet av nyanlända har två 

IT-värdar anställts vid förvaltningen och börjar måndag 5 

februari.  
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§ 31 

Frågor från nämnden 

 

Skrivelse om julbelysning 

Dnr 1.6.422-2017 

 

Vid sitt sammanträde 14 december 2017 anmälde nämnden en 

skrivelse till förvaltningen för beredning gällande julbelysning. Vid 

dagens sammanträde lämnade förvaltningen ett skriftligt svar på 

skrivelsen enligt nedan. 
 

Älvsjö stadsdelsnämnd har tidigare kunnat söka medel årligen från 

trafikkontoret för att köpa in och bekosta uppsättning och nedtag av 

julbelysning. 2017 har medel istället delats ut enligt en 

fördelningsnyckel utan ansökningsförfarande. Stadsdelsförvaltningen 

har ännu inte fått besked om hur mycket och på vilket sätt, medel ska 

fördelas 2018. 

 

Inför julen 2017 hade stadsdelsförvaltningen beställt julbelysning på 

ytterligare fyra lyktstolpar i anslutning till den befintliga 

julbelysningen i Älvsjö centrum, men på grund av en felleverans 

kunde den inte sättas upp.  

 

Beroende på medelstilldelningen 2018 kan Älvsjö 

stadsdelsförvaltning utöka julbelysningen med de planerade fyra, och 

eventuellt ytterligare enligt förslaget i skrivelsen. Viktigt är också att 

besked om tilldelade medel kommer i god tid så att ytterligare 

belysning och eluttag hinner beställas.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

1 FEBRUARI 2018 

BLAD 54 

      

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Skrivelse om avverkning i Älvsjöskogens naturreservat 

Dnr 1.6.11-2018 

 

Evy Kjellberg (C) inkom med en skrivelse 7 januari 2018 enligt 

nedan.  

 

Under julhelgen blev jag kontaktad av medlemmar i 

Samordningsgruppen, Behåll och utveckla Röda stugan i 

Älvsjöskogens naturreservat. De uttryckte sin bestörtning över vad 

som skett i Älvsjöskogen. En omotiverad avverkning hade skett av 

fullt friska träd inte minst vid Röda stugan. En fruktansvärd situation 

som visades i den medskickade bilddokumentationen. 

På nyårsdagen besökte jag Älvsjöskogen för att själv bilda mig en 

uppfattning av läget. Även om jag var förberedd så blev jag både arg 

och ledsen av vad jag såg. Efter mer än 40 års hårt arbete av många 

Älvsjöbor har skogen varit naturreservat i två år. Det som vi uppnått 

håller nu på att raseras/förstöras, inte av någon vettvilling utan av 

kommunen själv. Stockholm stad är förvaltare för naturreservatet i 

enlighet med 2§ förordningen om områdesskydd enligt miljöbalken 

där stadsdelsnämnden ansvarar för park- och naturmarksskötsel. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden är tillsynsmyndighet för 

naturreservatet. Under 2015/2016 gjordes det en avverkning som var 

ifrågasatt och kan diskuteras. Nu ett år senare fortsätter man med 

okritisk avverkning. Självklart skall dåliga och murkna träd tas ner 

om de kan utsätta människor för fara och skada. Detta gäller främst 

vid de belysta motionsslingorna. Endast ett mycket fåtal av de träd 

som avverkats har varit så dåliga att de måste tas ned. I stället har 

man urskiljningslöst avverkat helt friska träd, långt från 

motionsslingorna. Här kan bl.a. nämnas miljön utanför Röda stugan 

och den befintliga groddammen, område 2 Korkskruvsdammen, som 

finns i anslutning till stugan. Minst ett tiotal träd har tagits ned helt i 

onödan. Man undrar varför? Förutom den ekologiska katastrofen har 

nu miljön vid stugan försämrats kraftigt. Träden gav en trevlig 

inramning av stugan. Stick i stäv med skötselplanens*) intentioner 

för Korkskruvsdammen tar man ned ett stort träd i dammens kant. 

Sid. 26. Ett trädskikt som ger möjlighet till vandrande skugga bör 

omgärda dammen 

 

För att gynna den ekologiska mångfalden skall dessutom 

trädstammarna ligga kvar i naturreservatet om man måste fälla något 

träd. Sid. 27.*) Om träd tas ned bör stammarna i sin helhet lämnas i 

skogen, eftersom död ved är viktig för den biologiska mångfalden. 

Ligger stammen olämpligt så kan man naturligtvis dra in den från 

motionsslingan längre in i skogen. Detta har man inte beaktat utan 

det verkar som entreprenören satt det i system att snabbt som ögat 
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forsla bort trädstammarna och/el. lagt dem på några 

uppsamlingsställen för bortforsling senare, helt i strid med 

skötselplanen. Är man snäll så kan man naturligtvis säga att 

entreprenören troligen inte visste bättre men varför upprepas detta då 

även i år? Tyvärr är jag benägen att tro att det finns andra motiv. Hur 

som helst så måste detta få ett slut. Det behövs ingen ”motorväg” i 

skogen! De trädstammar som ännu inte hunnit köras bort bör 

återföras till platsen för avverkningen och ingå i kretsloppet och bidra 

till den biologiska mångfalden. 

 

*)Skötselplan för Älvsjöskogens naturreservat. December 2015 

                    

S1 Större delen av skogen 

Mål för området. Sid 20*) 

Låta området utvecklas fritt så att naturskogskvaliteterna ökar 

ytterligare. Ta undan nedfallna träd vid stigar vid behov och lägga 

dem åt sidan. Mot banvallen bör ett så tätt träd- och buskskikt som 

möjligt finnas varför det är naturligt att även här låta skogen 

utvecklas fritt. 

Åtgärder. Inga, förutom vid stigar och rastplatser.  

                    

 Ovan innebär att man i huvudsak ska göra så lite som möjligt – 

skogen ska få sköta sig själv, utom på några få mycket specifika 

platser. 

Uppföljning och dokumentation. Sid. 28*) 

Naturvårdsförvaltaren bör dokumentera utförda åtgärder samt annat 

som kan vara av intresse för förvaltningen och tillsynen av 

naturreservatets bevarandevärden. Dokumentationen är väsentlig då 

den ska ligga till grund för tillsynen av naturreservatet, samt för 

fortsatta åtgärder inom området, ändring i förvaltningen och som 

underlag för eventuell revidering av skötselplanen . 

Dokumentationen bör ställas samman årligen. 

Vid dokumentation bör bland annat anges: 

- Plats för åtgärden, åtgärdens art och tidpunkt för utförande. 

- Notering om åtgärdens effekt. 

- Kostnader för naturvårdsförvaltningen 

Det är även av stort värde om åtgärder och förändringar 

dokumenteras fotografiskt. 

Om dokumentation och uppföljning gjorts borde skadeverkningarna 

av 2017 års avverkning minimerats. Under detta år, 2018, bör en 

ordentlig uppföljning göras av skötselplanen så att tidigare års dåliga 

erfarenheter blir ett minne blott och att skogen i fortsättningen får en 

bra vård i stället för vanvård. 
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Parkeringsplatsen vid Korkskruven – Röda stugan 

De belysta motionsslingorna har fått en ytbeläggning som gör att 

människor med rollator eller rullstol kan ta sig fram i skogen. Bra! 

Däremot så är parkeringsplatsen vid Korkskruven fortfarande 

obrukbar så personer med behov av dessa hjälpmedel är fortfarande 

utestängda från skogen. I stället för att kosta på denna i stort sätt 

omotiverad avverkning borde iordningställande av parkeringen samt 

en inbjudande entré till naturreservatet ha prioriterats. 

 

Referensgrupp 

Vid mitt senaste besök i reservatet kunde jag konstatera att klotter 

ökat både på träd, stolpar samt att klottret på f.d. dansbanans 

fundament fortfarande fanns kvar (6/1). Diverse illegala 

markeringar/skyltar etc. hade även ökat. Det är ohållbart att enskilda 

och/eller föreningar tar sig dessa friheter. 

Det kan vara svårt för stadsdelsförvaltningens få medarbetare att ha 

ständig koll i skogen. Därför måste vi hjälpas åt samtidigt som vi i 

alla möjliga och omöjliga situationer måste uppmuntra till aktsamhet 

om vår ännu så länge trevliga och kära skog. 

En referensgrupp bör bildas där nämnden inbjuder t.ex. 

Naturskyddsföreningen, Älvsjö miljöråd m.fl. föreningar och nätverk 

som arbetar aktivt för/eller har verksamhet i Älvsjöskogen. 

Referensgruppen bör inbjudas 1-2gånger per termin till t.ex. 

tvärpolitiska gruppen för diskussion och samråd om Älvsjöskogens 

naturreservat.  

 

Följande vill Centerpartiet få belyst/svar på: 
1. I skötselplan för Älvsjöskogens naturreservat, december 

2015, sid 18, står det. En mer detaljerad skötselplan för 

planering av områdets förvaltning tas fram av 

stadsdelsförvaltningen. Har förvaltningen gjort någon mer 

detaljerad skötselplan? 

 

2. Har stadsdelsförvaltningen gjort någon uppföljning och 

dokumentation av 2016 och 2017 års avverkning och 

skötsel av Älvsjöskogens naturreservat?                                  

Vilka erfarenheter kan dras av denna? 

Finns det anledning att göra en revidering av 

skötselplanen? 

 

3. Har det gjorts en central upphandling för skötseln av 

Älvsjöskogens naturreservat eller har Älvsjö 

stadsdelsnämnd gjort en egen? 

Vilka kvalitetskrav har ställts i upphandlingen? 
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Vilka instruktioner – uppdrag - arbetsorder fick 

entreprenören inför 2017 års skötsel -avverkning?  

 

4. Hur kommer förvaltningen att arbeta i fortsättningen för 

att okritisk avverkning av helt friska träd i 

naturreservatet förhindras? 

 

5. När kommer parkeringsplatsen vid Korkskruven – Röda 

stugan att ställas i ordning och öppnas? 

 

Centerpartiet föreslår: 

Att en referensgrupp för Älvsjöskogens naturreservat bildas, där 

nämnden inbjuder t.ex. Naturskyddsföreningen, Älvsjö miljöråd m.fl. 

föreningar och nätverk som arbetar aktivt för/eller har verksamhet i 

Älvsjöskogen till samråd och diskussion. 

 
Förvaltningens svar 

Förvaltningen hade lämnat ett skriftligt svar enligt nedan. 

 

Älvsjö stadsdelsförvaltning bedriver naturmarksvård i Älvsjöskogens 

naturreservat i enlighet med den skötselplan som fastställdes 2015 då 

kommunfullmäktige beslutade inrätta naturreservatet.  

 

Inför varje år görs en besiktning och inspektion tillsammans med 

miljöförvaltningens ekolog för att kartlägga behovet av 

naturmarksvård. Därefter upprättas en detaljerad plan i samråd med 

den arbetsledande arboristen, arbetsledaren för utförande entreprenad 

samt Älvsjös parkintendent. En besiktning görs sedan efter utfört 

arbete. 

 

Miljöförvaltningens roll är att utöva tillsyn över stadens 

naturreservat. Vid minst tre tillfällen under året gör ansvarig ekolog 

på miljöförvaltningen en inspektion av Älvsjöskogens naturreservat 

tillsammans med stadsdelsförvaltningens parkintendent. 

Miljöförvaltningens begär också in en årlig redogörelse för de 

åtgärder som stadsdelsförvaltningen vidtagit i naturreservatet. 

 

Naturmarksvården görs av arborister som handlats upp gemensamt  

av flera stadsdels- och fackförvaltningar. De krav som legat till grund 

för upphandlingen finns i förfrågningsunderlaget. 

 
Som oberoende arbetsledare för naturmarksvård har Älvsjö 

stadsdelsförvaltning avtal med Arbor Konsult AB. Den arbetsledare 

som vi anlitar där har lång yrkeserfarenhet samt utbildning och 
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certifikat (HND Diplomerad arborist, ISA Certifierad arborist, ISA 

TRAQ Behörighet för riskbedömning av träd). 

 
När det gäller arborister som utför naturmarksvården har Älvsjö 

stadsdelsförvaltning avtal med Jacksons Trädvård AB. Kundansvarig 

arbetsledare hos Jacksons har flerårig erfarenhet av naturvård,  fil 

kand. i landskapsvårdens hantverk samt SYN:s gröna körkort för 

natur- och kulturmiljövård. 

 

Den naturmarksvård som utfördes i Älvsjöskogen 2014 och 2015 

finns redovisad i skötselplanen. Det handlade främst om röjning av 

sly och en del granar och aspar, som konkurrerade med större ekar 

(se skötselplanen område L2, L4, Hö1). Enligt skötselplanen behöver 

slyröjning återkommande göras på dessa platser för att bevara dem 

från igenväxning. Vid slyröjning sparas bärande buskar och träd, t.ex 

hassel och rönn. Vi friställde även några äldre tallar nära 

motionsspåret. 

 

Under 2016 utförde stadsdelsförvaltningen ingen naturmarksvård i 

Älvsjöskogen.  Då prioriterades istället upprustning av 

motionsspårets dräneringssystem och av de två grillplatserna för ökad 

tillgänglighet. Däremot genomförde trafikverket en utgallring av 

riskträd utmed banvallen 2016.  

 
Instruktionerna för 2017 års naturmarksvård har varit att med ökat 

ljusinsläpp skapa bättre förutsättningar för groddammen intill 

Långsjön, Korkskruvsdammen samt Stora Alkärret. Detta i enlighet 

med skötselplanen. För att skapa en vandrande skugga över 

groddammarna har utvalda träd tagits bort. Detta har gjorts i samråd 

med miljöförvaltningens ekolog, oberoende arborist, samt med 

stadens specialist på anläggning och drift av groddammar. Utöver 

detta var uppdraget att ta bort ett fåtal träd som skuggat gamla och 

värdefulla tallar, så att stammarna återigen blir solbelysta. Vissa 

utvalda ekar har också friställts 2017. Alla träd som tagits bort har 

varit noga övervägda, med syftet att öka den biologiska mångfalden i 

skogen. 

 

De nedtagna trädstammarna, samt en del av riset, samlas ihop och 

placeras ut på lämpliga platser i skogen till nytta för insekter som 

lever på död ved. Stockar och ris lämnas inte alltid där de tagits ner, 

utan kan flyttas till mer ändamålsenliga platser i skogen.  

 

Stadsdelsförvaltningen har för avsikt att fortsättningsvis informera 

nämnden och allmänheten om mer omfattande naturmarksvård i 
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Älvsjöskogen innan den genomförs, både hur och varför den kommer 

att göras. 

 

Under 2018 kommer vi att ta bort nya slyuppslag i Älvsjöskogens 

ekområden. Detta sly kommer att placeras ut i rishögar på lämpliga 

platser. Ytterligare några gamla tallar och ekar som inte tidigare blivit 

framröjda, kommer att friställas. Groddammen vid Korkskruven 

kommer att grävas djupare i höst, för att undvika framtida uttorkning. 

Runt Röda stugan kommer marken att snyggas till.  

 

Parkeringsplatsen vid Korkskruven har länge varit stängd på grund av 

oklarheter kring hur den kan skyltas och övervakas. 

Stadsdelsförvaltningen har utrett frågan och kommer nu att teckna 

avtal med Stockholm Parkering, så att parkeringsplatsen kan öppna 

våren 2018. 

 

Nämnden överlämnade frågan om att tillsätta en referensgrupp och se 

över samarbetet med Trafikverket till förvaltningen för beredning.  

 

 
Särskilt uttalande från (C) 

Evy Kjellberg (C) anmälde ett särskilt uttalande om förvaltningens 

svar på skrivelsen. 

 

Sedan jag fick vetskap om avverkningen har jag besökt 

Älvsjöskogens naturreservat vid fem tillfällen under perioden 2018-

01-01---2018-01-15 c:a 2- 3 h per tillfälle och dokumenterat 

avverkningen med min mobilkamera. Jag anser att jag har ganska bra 

koll. Trots dessa timmar som jag tillbringat i skogen kan jag 

naturligtvis ha missat något. Älvsjöskogens naturreservat är 

fortfarande en skog och ingen park och ska så förbli. Jag har läst 

skötselplan för Älvsjöskogens naturreservat, december 2015 och 

tolkat den i förhållande till vad jag sett. Efter att jag fått 

förvaltningens svar 2018-01-29 har jag även tagit del av Skötselplan 

för Älvsjöskogen 2013 samt förslag till beslut för Älvsjöskogens 

naturreservat, 2014-04-22. Allt är inte så solklart som förvaltningen 

gör gällande. Jag är inte ute efter att ”klanka” på några enskilda 

tjänstemän. De gör säkert sitt bästa och med de knappa resurser som 

majoriteten försett Älvsjö SDN under 2015-2017 så har man kanske 

inte alltid kunnat göra det man önskat i naturreservatet, grönområden 

och parker.  

 

 Av svaret framgår att det har varit många inblandade som ekologer, 

arbetsledande arboristen, arbetsledaren för utförande entreprenad 

samt Älvsjös parkintendent och det vore konstigt om det inte skulle 
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uppstå missförstånd i något led. Jag vill även betona att diskussioner 

om avverkning av skog/träd förs på många håll i staden och är inte 

speciell för Älvsjö. 

 

Förvaltningen skriver att den naturmarksvård som utfördes 2014 och 

2015 finns redovisad i skötselplanen (gällande område L2, L4, Hö1) 

Jag berör endast med en mening tidigare avverkningar. Under 

2015/2016 gjordes det en avverkning som var ifrågasatt och kan 

diskuteras. Dessa områden berör jag över huvud taget inte als i min 

skrivelse. Självfallet ska man följa skötselplanen när det gäller dessa 

områden, miljön där banvaktarestugan låg, ekarna m.m. Men jag 

kommer även ihåg att  det var både insändare och diskussioner i 

tvärpolitiska gruppen om avverkningen. Allmänheten och även en del 

av oss i nämnden visste inte varför man gjort detta och var upprörda. 

Därför är det viktigt att informera innan man gör större avverkningar.  

Det som upprörde framförallt var att alla träd i princip togs ned 

utefter staketet mot stambanan. I svaret sägs att trafikverket gjort en 

utgallring av riskträd utmed banvallen 2016. Någon gallring kan man 

knappast kalla det. Inga stammar lämnades kvar eller flyttades upp i 

skogen, vilket man borde ha gjort med tanke på den biologiska 

mångfalden. Allt kördes bort. Dessa träd bidrog till att ljudnivån från 

tågen var lägre än nu, d v s utgjorde ett litet bullerskydd. Man borde 

tänkt till före och inte bara sågat ned allt. Alla träd kunde knappast ha 

utgjort någon fara på många år. Ett alternativ kunde ha varit att göra 

högstubbar. I skötselplanen sid. 20 står. Mot banvallen bör ett så tätt 

träd- och buskskikt som möjligt finnas varför det är naturligt att även 

här låta skogen utvecklas fritt. Trafikverkets avverkning strider mot 

skötselplanen, men i Reservatsföreskrifterna, sid 8, förslag till beslut 

för Älvsjöskogens naturreservat, 2014-04-22 står det. Åtgärder som 

behöver utföras för västra stambanans funktion och säkerhet är 

undantagna från naturreservatsföreskrifterna. Eftersom 

förvaltningen tar upp trafikverkets gallring i sitt svar blir osökt min 

fråga: Fanns det inget samarbete mellan Älvsjö SDF och 

trafikverket? Vad blir trafikverkets nästa ”drag”? 

När det gäller 2017/18 års avverkning vänder jag mig framförallt mot 

att man tagit bort 10-15 träd vid Röda stugan. Träd som var friska 

och inte på något sätt utgjorde fara för besökare på slingan. Förutom 

den ekologiska katastrofen har nu miljön vid stugan försämrats 

kraftigt. Träden gav en trevlig inramning av stugan.  

I svaret sägs att: 

* Alla träd som tagits bort har varit noga övervägda, med syftet att 

öka den biologiska mångfalden. *Att runt Röda stugan kommer 

marken att snyggas till.  
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Alltid något men det kan inte ersätta den förlust av alla träden som 

försvunnit. Ingen motivering till varför dessa träd varit ”noga 

övervägda” att ta bort. 

 

Ett fåtal meter från Röda stugan ligger Korkskruvsdammen där man 

även tagit bort en stor frisk al, alldeles i kanten, med motivering att 

man vill ha ökat ljusinsläpp i dammen. Varför grodorna inte trivs är 

svårt att säga. Med mer sol – ljus måste man få en större avdunstning 

och lättare uttorkning av kärren under regnfattig vår – sommar. Med 

tanke på placeringen så nära Röda stugan borde man ha övervägt att 

ta bort annat träd om man nu tror att det kan lösa ”grodproblemet”.   

Utan att gå in på varje ytterligare avverkningsplats anser jag 

hanteringen av trädstockarna är märklig. Om träd tas ned bör 

stammarna i sin helhet lämnas i skogen, eftersom död ved är viktig 

för den biologiska mångfalden, sid. 27 i skötselplanen. Ligger 

stammen olämpligt kan man naturligtvis dra in den längre in i skogen 

t.ex. om trädstammen hamnat över motionsslingan. Detta har inte 

beaktas utan entreprenören har satt i system att såga upp 

trädstockarna i 3m- längder och köra dem och riset till 

uppsamlingsplatser bl.a. vid Gamla IP och Korkskruven. Detta gäller 

i stort sätt alla träd, inte bara de som ev. låg i vägen. Det anses 

vedertaget att träd som fälls i ett naturreservat ska ligga kvar på 

växtplatsen. Endast i undantagsfall bör de flyttas. 

 

Efter att förvaltningen mottagit min skrivelse med uppmaning att de 

trädstammar som ännu inte hunnit köras bort bör återföras till platsen 

för avverkningen och ingå i kretsloppet och bidra till den biologiska 

mångfalden hände det saker och staplarna minskade och man kunde 

se stora stockar utkörda i skogen lite här och där. Det är möjligt att 

det är ett sammanträffande att detta sker just då men varför kör man 

inte och lägger stockarna där de anses ska ligga på en gång? Det 

verkar orationellt att först fälla, såga upp och sedan köra till en plats 

för att efter en vecka eller två hämta och köra dem till en ny plats. 

Entreprenören får naturligtvis betalt för sitt arbete men det måste bli 

onödigt dyrt att köra fram och tillbaka samtidigt som det är risk för 

markskador och onödiga avgasutsläpp. Sett enbart ur ekonomiskt 

perspektiv hade det varit bättre att trädstammarna legat kvar på 

avverkningsstället.  

 

Det sägs även att en besiktning görs efter utfört arbete. Det har ju 

snöat i omgångar så den kanske inte har verkställts ännu? 2018-01-15 

fanns det två stockar upplagda på ett gammalt bildäck, inne i skogen 

bakom upplagsplatsen vid Gamla IP. Gamla bildäck hör inte hemma i 

någon skog och definitivt inte i Älvsjöskogens naturreservat med två 

nyavverkade stockar ovanpå! 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

1 FEBRUARI 2018 

BLAD 62 

      

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

Sammanfattningsvis hoppas Centerpartiet att eventuell fortsatt 

avverkning sker varsamt. Älvsjöskogen är trots allt en skog och ingen 

park och skall så förbli. I stort ska skogen få utvecklas fritt, utom på 

några få specifika platser.  

 

Stadsdelsförvaltningen har för avsikt att fortsättningsvis informera 

nämnd och allmänhet i förhand om mer omfattande avverkningar och 

det är mycket bra. Det är även bra att P-platsen vid Korkskruven - 

Myrvägen iordningställs och öppnas våren 2018 men det ska inte 

behöva ta över 2 år för att få fram ett avtal med Stockholm Parkering. 

Jag är övertygad om att viljan funnits från förvaltningen men att man 

inte haft resurser för att genomföra det tidigare. 

I svaret berör man inte Centerpartiets förslag om att bilda en 

referensgrupp för Älvsjöskogens naturreservat där 

nämnden/förvaltningen inbjuder t.ex. Naturskyddsföreningen, Älvsjö 

miljöråd m.fl. föreningar och nätverk som arbetar aktivt för/har 

verksamhet i Älvsjöskogen till samråd och diskussion.  Centerpartiet 

hoppas att det kan bli verklighet ju förr desto bättre. Det är en brist 

som bör åtgärdas.  
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Skrivelse om trafiksäkerhet i Älvsjö 

Dnr 1.6.37-2018 
 

Anna Engelbert (L) anmälde en skrivelse enligt nedan. 

 

Under hösten 2017 blev en pojke påkörd på Älvsjövägen. Det är 

tyvärr inte första gången som en olycka skedde på denna farliga väg. 

Liberalerna har under 15 år påpekat den risk som Älvsjövägen under 

nämnden den 2017-10-19 tillstyrkte alla partier vikten av både bred 

politisk överenskommelse  och handlingskraft.   

 

På Älvsjövägen susar bilarna fram, ofta i hastigheter långt över de 

tillåtna 50 kilometerna i timmen. Dagligen passerar här 25 000 

fordon. Det är 1 300 fler än på Sveavägen, som till skillnad mot 

Älvsjövägen har fyra filer. Allt detta enligt stadens egna mätningar. 

Samtidigt kör 1 800 tunga fordon olovligen på vägen vilket orsakar 

skakningar i de närliggande villorna. Vibrationer som, också denna 

gång enligt stadens mätningar, ligger över gränsvärdena.  

 

Situationen är minst sagt ohållbar snart ansluts de nya gatorna 

från Kabelverket med 1 700 nya bostäder. Samtidigt byggs 

Kämpetorpsskolan ut och över 1 000 skolbarn kommer röra sig kring 

vägen. Detta är ett oacceptabelt risktagande med barns säkerhet. 

 

I och med den breda överenskommelsen och enigheten kring 

Älvsjövägens orimlighet undrar vi därför nu vart handlingsplan och 

åtgärder runt Älvsjövägen har tagit vägen.  
 

Skrivelsen överlämnades till förvaltningen för beredning. 
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§ 32 

Protokoll från sociala delegationen 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollen till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen daterade 2018-01-02 och  

2018-01-25 anmäldes.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


